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Skyttertinget 2017 

Norges Skytterstyre innkaller til ordinært Skytterting  

på Scandic Sunnfjord Hotell lørdag 29. juli 2017  

med møtestart kl. 08:30.  
 

 

Saksliste 

1. Skyttertingets konstituering 

2. Norges Skytterstyres årsmelding 2016 

3. Årsregnskap for 2016 med årsberetning 

4. Orienteringssak: Organisasjonsutvikling i DFS 

5. Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2021 

6. Turnus for Landsskytterstevnet 

7. Instruks for Feltutvalget  

8. Skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt  

9. Forslag om å endre regler for benkeforslag ved valg på Skyttertinget  

10. Forslag om skriftlig avstemming på president og visepresident  

11. Forslag om kontrollkomite i DFS  

12. Antall ombud på ombudsmøter  

13. Landslotteriet 

14. Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen  

15. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 

16. Valg 

 

Sak 1: Skyttertingets konstituering 

a) Åpning ved Presidenten i Norges Skytterstyre 

b) Opprop 

c) Godkjenning av innkalling og saksliste 
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Sak 2: Norges Skytterstyres årsmelding for 2016   (vedlegg 1) 

Norges Skytterstyres årsmelding for 2016 følger som eget vedlegg. 

Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Årsmelding for 2016 godkjennes. 
 
 
 

Sak 3: Årsregnskap for 2016 med årsberetning    (Vedlegg 2) 

Årsresultatet for 2016 ble kr. 856.784, herav kr. 451.390 tillagt fri egenkapital. 

Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Årsregnskap og årsberetning for 2016 godkjennes.  
 
 
 

Sak 4: Orienteringssak: Organisasjonsutvikling i DFS   (Vedlegg 3) 

Skyttertinget har gjennom DFS´ Langtidsplan 2016-2020 pålagt Norges Skytterstyre å 
gjennomføre en prosess med organisasjonsutvikling i DFS. 

Følgende oppdrag ligger til grunn for gjennomgangen: 

A. Oppdrag ref. pkt. 2.4: Organisasjonsutvikling i lag og samlag. 
1. Mål: Mer aktivitet i skytterlagene – aktivitet i flere skytterlag. 

Strategi: Organisasjonen skal være mest mulig funksjonell i alle ledd. 

Tiltak: 

a) Samlagene benytter konsept fra DFS til analyse og vurdering av lagsstrukturen i eget 
samlag. 

b) Gjenoppbygge lag med liten aktivitet der lokalisering eller ressurser tilsier at laget bør 
bestå. 

c) Stimulere til frivillig sammenslåing av lag med liten eller ingen aktivitet der 
forutsetningene ligger til rette for dette. 

d) Reisestøtte til samlag som driver oppsøkende virksomhet for å gjenoppbygge lagets 
aktivitetsnivå. 
 

B. Oppdrag ref. pkt. 7.1: Organisasjonsutvikling. 
Mål: Drive organisasjonens virksomhet rasjonelt i tråd med nåtidens krav og 
samfunnsutvikling. 
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Strategi: Utvikle større grad av delegering mellom Skyttertinget, Skytterstyret og 
administrasjonen. 

Tiltak: 

a) Gjennomgang av delegasjon Skyttertinget – Norges Skytterstyre – Skytterkontoret. 
b) Revidere Skytterboka. 
c) Videreutvikle regionalt seminar som organisasjonens ledermøte. 
d) Gjennomgå organiseringen med fokus på mer aktivitet, rasjonell drift og godt 

demokrati. 
 

Norges Skytterstyre nedsatte arbeidsgruppe bestående av tre styrerepresentanter, Kjell Strand 
Hovland, Jens Sverre Knutsen og Bernt Brovold, som utarbeidde en analyse av oppdraget, 
premisser og ytterligere rammer for det videre arbeidet. Administrasjonen har lagt notatet til 
grunn for saken, og samtidig justert notatet som følger saken.  

Foreløpige beslutninger av Norges Skytterstyre 
Norges Skytterstyre har diskutert hvordan dette oppdraget fra Skyttertinget bør løses og har 
foreløpig kommet fram til følgende: 

- En innstilling om DFS´s fremtidige organisasjon må være ferdig vinteren 2020 for 
sluttbehandling av Skyttertinget i 2020. 

- Hele organisasjonen skal vurderes fra skytterlag tom vårt sentralledd Skyttertinget, herav 
også vår administrative del Skytterkontoret. 

- Arbeidet skal være en åpen og demokratisk involverende prosess som engasjerer alle 
nåværende organisasjonsledd i DFS. Styret vil vurdere om det er nødvendig å legge fram 
og å diskutere delprodukter og foreløpige konklusjoner for Skyttertinget før 
sluttbehandling i 2020. 

- Det gjennomføres høringer på utkast i samlagene. Samlagene samordner innspill fra sine 
respektive skytterlag. 

- Orienteringssak på Skyttertinget 2017. 
- Visepresident heidi Skaug blir leder av organisasjonsutvalget. 

 

Planlagt framdrift – milepæler: 

- 29. juli 2017: Orientering til Skyttertinget 
- Høsten 2017: Utarbeide mandat og nedsette utvalg for gjennomgang av organisasjonen 
- Høsten 2018: Høringsrunde i samlagene på viktige momenter som utvalget ønsker 

tilbakemelding på. 
- Skyttertinget 2019: Eventuelt legge fram enkeltsaker som det ønskes avklaring på. 
- Høsten 2019: Høringsrunde på utkast til organisasjonsplan. 
- Skyttertinget 2020: Behandling av organisasjonsplan.  

 
Vedlagt saken følger et utfyllende notat med en kort oppsummering av den historiske utviklingen 
av DFS, og hvordan prosessen med gjennomgang av organiseringen i DFS tenkes gjennomført. 
Norges Skytterstyre vil gi Skyttertinget en kort orientering om aktuelle tema og prosessen videre, 
og tar gjerne mot innspill fra tingdelegatene om gjennomføringa. 
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Sak 5: Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2021 (Vedlegg 4) 

Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Nord-Norge 
landsdel i 2021. Det foreligger søknad om tildeling fra Bodø Østre skytterlag. 

Administrasjonens drøfting 
Denne drøfting gjøres kortfattet med bakgrunn i at det kun er en søker. Videre fordi Bodø Østre 
skytterlag flere ganger tidligere har vært vertskap og arrangør av vellykkede landsskytterstevner. 
Hovedarena blir i likhet med tidligere landsskytterstevner på Bestemorenga. De praktiske planer 
for gjennomføringen vil ikke bli beskrevet i denne utredning da dette er listet i søknaden. 
President og generalsekretær har gjennomført møter med arrangøren, kommunen og 
fylkeskommunen der blant annet Håndbok for LS er gjennomgått med de krav og føringer som 
stilles til LS-arrangører. 

Søkeren har gitt følgende opplysninger i sin søknad. For punkter med uthevet skrift, er det stilt 
krav i Håndbok for Landsskytterstevnet om at de skal beskrives i søknad.  

Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 

Søkerlag Bodø Østre skytterlag. 

Årsmøtevedtak Det er årsmøtevedtak om å søke LS 2021. 

Arrangert LS tidligere Åtte ganger, siste gang i 2011.  

Kommunens uttalelse Bodø kommune er positiv til at Bodø Østre skytterlag 
søker om å arrangere LS i 2021. Kommunen stiller 
anlegg og områder til disp. for overnatting m.m. 
Kommunens økonomisk medvirkning til LS behandles i 
løpet av 2017.   

Fylkeskommunenes uttalelse Nordland fylkeskommune er positiv til søknaden om å 
arrangere LS 2021, og er innstilt på å bidra med 
økonomisk støtte.  

Uttalelse fra Forsvaret Jf. Avtale med Forsvaret om støtte til 
Landsskytterstevnet.  

Sentrale lokale 
samarbeidsorganisasjoner 

Ikke beskrevet.  

Hovedarena Bestemorenga kompaktarena.   

Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver. 
200m banen har 55 skiver. 
Standplasser ønskes benyttet som de er med 
«båsdører» som beskyttelse for vind.  

Grovfelt I tilknytning til hovedarena. Løypelengde ca. 1,5 km.  

Finfelt I tilknytning til hovedarena.  

Stang og Felthurtig I tilknytning til hovedarena.  

Finale Stang og Felthurtig På hovedarena foran skytterhuset. 

Kommunikasjon til arena Aktuelt med ringbuss mellom skyttercamp og arena.  

IKT, data, nettverk strøm 
infrastruktur. 
(DFS har her stilt konkrete krav)  

Generelt god infrastruktur. 

Trafikk og parkering Parkering i tilknytning til hovedarena. Kapasitet 1600 
biler. 

Skyttercamp Det jobbes for å få på plass en sentrumsnær hoved-
camp. 
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Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 

Aktuelle hoteller og innomhus 
innkvartering 

Byen har stor kapasitet på hotellsenger. I tillegg vil 
arrangøren formidle privat innkvartering.  

Fritidstilbud Regionen har et variert og godt fritidstilbud. 
Kommunen har som visjon å være en «Attraktiv 
hovedstad i Nord». Videre skal Bodø være en 
nyskapende kulturby. 

Organisasjonskart Beskrevet i søknad. 

Budsjett Budsjett på ca. 11 mill. kr., med resultat ca. 1,5 mill. 
kr. 

Ønsket tidspunkt 30. juli – 6. august.  

Andre forhold Søkeren fremhever følgende i sin søknad: 
- Arrangørkompetanse i Bodø Østre skytterlag 

og byen. 
- Kompakt anlegg – alt på ett sted. 
- Parkering for alle ved hovedarena. 
- Stor hotell- og overnattingskapasitet. 
- Hovedcamp «midt i byen». 
- 50 000+ innbyggere – mange spennende 

opplevelser og tilbud. 
- Bodø = 10 minutter til alt. 
- Trafikknutepunkt for bil, båt, bane og fly. 
- Kåret til Norges mest attraktive by i 2016.  

 
Bestemorenga er en svært kompakt arena der alle øvelser har utgangspunkt fra hovedarenaen. 
Det anses ikke å være tekniske utfordringer mht. gjennomføring av skytedisiplinene. Skytterlaget 
eier baneområdet og arena for Stang, felthurtig og finfelt. For området som skal benyttes til 
grovfelt er det inngått leieavtale med grunneiere.  

Det legges opp til å etablere en sentrumsnær hovedcamp i Bodø by. Det er ca. 8 km i 
kjøreavstand mellom sentrum og hovedarena på Bestemorenga.  Bodø by og regionen har et 
godt kultur- og aktivitetstilbud for tilreisende som ønsker å oppleve mer enn 
Landsskytterstevnet. 

Kravene om mer tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest fra år til 
år. Bodø Østre har tidligere vist seg som en svært velorganisert og entusiastisk arrangør med lang 
erfaring i å arrangere Landsskytterstevnet, selv om hendelsene 22. juli i forkant av 
Landsskytterstevnet i 2011 satte et sterkt preg på arrangøren og arrangementet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2017: 
Bodø Østre skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2021. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og DFS 
vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

Norges Skytterstyre besluttet deretter enstemmig følgende innstilling: 
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Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Bodø Østre skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2021. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og DFS 
vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 
 
 
 

Sak 6: Turnus for Landsskytterstevnet      
Ettersom Nord-Norge 2021 er siste sted etter turnusplanen for Landsskytterstevnet, er det 
nødvendig at det tas opp en sak på Skyttertinget 2017 om framtidig turnus for 
Landsskytterstevnet.  
 
På Skyttertinget 2012 ble det gjort følgende vedtak:  
 
For 5-årsperioden fra 2017 – 2021 tildeles Landsskytterstevnet etter denne landsdelsturnus: 
2017: Vestlandet 
2018: Midt-Norge 
2019: Sørlandet 
2020: Østlandet 
2021: Nord-Norge 
 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener turnussaken denne gang bør tas over to Skytterting. For Skyttertinget 
2017 anbefaler administrasjonen at det kun legges turnus for Landsskytterstevnet i 2022. Dette 
på grunn av at det er å anbefale at man avventer LS-utvalgets innstilling som kommer 1. februar i 
2018.  
 
LS-utvalget har ikke i sitt mandat at de skal drøfte eventuell turnus i framtid, men det kan likevel 
komme argumentasjon som kan påvirke til hvordan man tenker om hvordan turnusen bør 
organiseres framover. Dette spesielt på grunnlag av at LS-utvalget skal gjennomgå økonomiske 
forhold knyttet til LS i framtid. 
 
For 2022 er det Vestlandet som står for tur, om man velger å forlenge den turnus som ble lagt på 
Skyttertinget i 2012. Administrasjonen mener det er logisk i forhold til den turnus som ble lagt i 
2012. Administrasjonen har innhentet opplysninger om at Voss skyttarlag i tilfelle vil være søker 
til LS i 2022. Førde er også forespurt, og har gitt tilbakemelding om at de ikke har planer om å 
søke hvis Voss søker. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2017: 
Landsskytterstevnet 2022 legges til Vestlandet landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2018. Videre 
turnus for Landsskytterstevnene fra og med 2023 fremmes som sak på Skyttertinget 2018.   
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Norges Skytterstyre besluttet deretter enstemmig følgende innstilling: 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Landsskytterstevnet 2022 legges til Vestlandet landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2018. Videre 
turnus for landsskytterstevnene fra og med 2023 fremmes som sak på Skyttertinget 2018.   
 
 
 

Sak 7: Instruks for Feltutvalget        

Skyttertinget vedtok i sak 6/2016 at Utvalg for skifeltskyting skulle endres til Feltutvalget, og 
ivareta alle feltdisipliner i DFS. Instruks for feltutvalget og forslag til kandidater i feltutvalget 
legges fram for Skyttertinget 2017. Feltutvalget trer i funksjon når instruks og valg er 
gjennomført, i praksis rett etter Landsskytterstevnets avslutning.  
 
Administrasjonens drøfting 
Feltutvalget er et rådgivende organ for Norges Skytterstyre, og er således underlagt styret. 
Forslag til instruks for feltutvalget bygger på instruksen for DFSU og Skifeltutvalget. Vi foreslår å 
bruke forkortelsen DFSFU for Feltutvalget. I instruksen tas det med valgordning første året, slik at 
man får innarbeidet en turnus som følger samme system som DFSU har i dag.  
 
Utvalget hovedoppgave er å legge best mulig til rette for større aktivitet i feltdisiplinene. Det er 
tatt med noen oppgaver fra instruksen til Skifeltutvalget slik at man sikrer kontinuitet i arbeide 
med skifelt og skogsløp med skyting. Her har vi også tatt representant som skal følge opp og 
kontrollere gjennomføring av NM skifelt, NM skogsløp og NC i feltdisipliner. På 
Landsskytterstevnet blir det oppnevnt egen jury. 
Utvalgets gjøremål er vidtomspennende, og det det blir et svært viktig utvalg i det sentrale 
arbeidet med å øke aktiviteten i feltskyting. Som følge av dette foreslår administrasjonen at det 
må etableres feltutvalg i samlagene og et feltutvalg eller minst feltkontakt i skytter-lagene. For å 
sikre en økt satsing på feltskyting er det viktig at samlagene og skytterlagene følger opp sentrale 
tiltak, og vi mener det best kan sikres gjennom egne feltutvalg med instrukser som er forankret i 
Skyttertinget. Dette blir tilsvarende ordning som med DFSU.  
 
Kapittel 18 i Skytterboka er nå Skifeltskyting/skogsløp med feltskyting. Det er naturlig å endre 
kapitlet til «Feltdisiplinene», med instrukser for feltutvalgene. Innledningsvis tas det med 
kompetanse og en kort beskrivelse av hvilke disipliner som inngår i begrepet feltdisiplinene.  
 
Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
 
Det vedtas følgene instrukser for feltutvalg i DFS: 
 
KAPITTEL 18: FELTDISIPLINENE 
Kompetanse 
Regelverk angående hvilke feltutvalg, og sammensetningen av disse, vedtas av Skyttertinget. 
Øvrige bestemmelser kan vedtas av Norges Skytterstyre.  
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18.100 Instrukser 
Instruksene er godkjent av Skyttertinget i sak 7/2017. Instruksene gjelder for hhv. det sentrale 
Feltutvalget, samlagenes feltutvalg og skytterlagenes feltutvalg/feltkontakt.  
Feltdisiplinene omfatter feltskyting, Stangskyting, felthurtigskyting, skifeltskyting og skogsløp 
med skyting.  
 
18.110 Instruks for Det frivillige Skyttervesen/Feltutvalget 
1. Det frivillige Skyttervesen/Feltutvalget anvender som forkortelse DFSFU. 
 
2. Feltutvalget består av 5 medlemmer med varamedlemmer, og velges av Skyttertinget.  
Det skal være ett medlem fra hver landsdel, med personlige varamedlemmer.  
 
3. Utvalget er et rådgivende organ som er underlagt Norges Skytterstyre. Generalsekretær/Ass. 
generalsekretær og utdanningssjefen skal varsles om og kan delta i utvalgets møter. DFS’ 
utdanningskonsulent er utvalgets faste sekretær. 
 
4. Funksjonstiden for medlemmene er 2 år, og det går ut henholdsvis to og tre. Første gang 
velges to medlemmer for ett år. Utvalgets leder og nestleder velges av Skyttertinget for 1 år om 
gangen blant de fem medlemmene.  
 
5. Utvalget hovedoppgave er å arbeide for å styrke aktiviteten i feltdisiplinene etter planer 
godkjent av Norges Skytterstyre. Arbeidet omfatter: 

a. Utarbeide aktivitetsplaner og budsjett for feltdisiplinene. 
b. Påvirke samlag og skytterlag til å tilrettelegge for feltdisiplinene. 
c. Finne arrangør for NM i skifelt, NM i skogsløp med skyting og NC i feltdisipliner i 

samarbeid med Skytterkontoret.  
d. Oppnevne representant som skal kontrollere opplegget og gjennomføringen av NM 

skifeltskyting, NM skogsløp med skyting og NC i feltdisipliner. 
e. Utvalget tar endelig avgjørelse i ankesaker fra NM skifeltskyting, NM skogsløp med skyting 

og NC i feltdisipliner. 
f. Fremme aktivitetsplaner og budsjettforslag til Norges Skytterstyre for godkjenning. 
g. Skrive årsmelding til Norges Skytterstyre.  

 
6. Landsdelenes representanter skal holde kontakt med samlagenes feltutvalg i sin landsdel. De 
skal delta på regionale seminarer for sine respektive landsdeler og inviteres til større møter i 
landsdelen. De skal også holde seg orientert om Skytterstyrets og Skyttertingets beslutninger.  
7. Utvalget skal samarbeide med Forsvaret/Heimevernet i relevante saker. 
 
8. Utvalgets tidsfrister til Norges Skytterstyre: 

a. Innen 1. mars hvert år skal utvalget utarbeide årsmelding for feltvirksomheten. 
b. Innen 1. april hvert år skal utvalget fremme forslag om planlagte aktiviteter og bevilgning 

til feltdisiplinene for kommende år.  
c. Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide årsplan med detaljert budsjett og 

møteplan for neste års virksomhet.  
 

9. Fortløpende saker av betydning som ikke er med i de forelagte planer som Skytterstyret har 
vedtatt, skal legges fram for Skytterstyret snarest mulig. 
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18.120 Instruks for skyttersamlagenes feltutvalg 
1. Det skal være et feltutvalg i hvert skyttersamlag. Utvalget er underlagt samlagsstyret. Utvalgets 
medlemmer velges av ombudsmøtet, og funksjonstiden er 2 år.    
 
2. Utvalgets hovedoppgave er å arbeide for å styrke aktiviteten i feltdisiplinene. Utvalget skal 
lede kurs og opplæringsvirksomhet, samt koordinere feltaktivitetene i samlaget.  
 
3. Utvalget skal ha jevnlig kontakt med skytterlagene i samlaget, og være samlagets bindeledd til 
det sentrale utvalg (DFSFU). 
 
4. Utvalget skal utarbeide forslag til årsplan med budsjett for samlagets feltaktiviteter, herunder 
kurs, opplæringsvirksomhet og terminliste. Årsplanen legges fram for ombudsmøtet.  
 
5. Utvalget skal utarbeide årsmelding for feltdisiplinene i den form som samlaget bestemmer. 
 
18.130 Instruks for skytterlagenes feltutvalg/feltkontakt 
1. Det bør nedsettes et feltutvalg eller minst oppnevnes en feltkontakt i hvert skytterlag. 
 
2. Utvalgets hovedoppgave er å tilrettelegge for feltaktivitetene i skytterlaget.  
 
3. Virksomheten bør drives etter følgende retningslinjer: 

a. Kurs og opplæringsvirksomhet i feltdisiplinene. 
b. Arrangere samlinger og konkurranser i feltdisiplinene.  
c. Samarbeide med lagets ungdomsutvalg om rekrutteringstiltak.  
d. Samarbeide med samlagets feltutvalg. 

 
4. Holde oversikt på bidrags- og tilskuddsordninger, og samordne rapportering med samlaget. 
 
 
 

Sak 8: Skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt  (Vedlegg 5) 

Norges Skytterstyre vedtok i sak 103/2016 å innføre et eget regelverk for bekledning i klasse 
rekrutt og eldre rekrutt gjeldende fra 1.1.17. Regelverket sa at det i disse klassene kun skulle 
være tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og albuebeskyttere. Dette betyr i 
praksis at spesiallaget skytebukse og skytesko ikke er tillatt.  
 
I etterkant av vedtaket kom det innspill som gjorde at Norges Skytterstyre behandlet saken på 
nytt i sak 115/2016. 
 
Resultatet av den nye behandlingen i sak 115/2016 var at innføringen av regelverket ble utsatt til 
1.1.18 for klasse eldre rekrutt 14-15 år, mens vedtaket ble stående for rekrutt 11-13 år.  
 
Samlagene Aust-Agder, Hordaland, Nordfjord, Oslo, Sogn-Ytre, Sunnhordland og Østfold har gjort 
ombudsmøtevedtak om at saken skal fremmes for Skyttertinget 2017. Aust-Agder, Hordaland, 
Oslo og Østfold mener at hele regelen bør revurderes, mens de øvrige samlagene mener at den 
kun bør revurderes for klasse eldre rekrutt.  
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Administrasjonens drøfting 
Aller først ønsker administrasjonen å få frem at intensjonen med regelverket er å bidra til at vi 
kan beholde våre yngste skyttere lengst mulig i skytterlagene og på den måten nå målene satt i 
Langtidsplanen 2016-2020. Regelverket ansees som en av flere viktige faktorer som muliggjøre 
dette.  
 
I denne drøftingen ønsker vi å gjøre rede for argumentet om at regelverket kan bidra til å minske 
det opplevde utstyrskravet, samt gjøre skyttersporten mer tilgjengelig for de som ikke kommer 
fra ressurssterke hjem. Avslutningsvis vil vi ta for oss motargumenter som har kommet frem i 
etterkant av vedtaket i styret.  
 
Opplevd utstyrspress? 
Ord som «utstyrsjag» og «utstyrshysteri» blir ofte brukt i andre idretter. Det har vært mye fokus 
på dette de senere årene og forskning viser at barn og unge ufrivillig blir utestengt fra idrett på 
grunn av foreldrenes inntekt. Det er dette klasseskillet i idretten administrasjonen mener man er 
med på å redusere ved å gjøre det opplevde kravet til utstyr mindre.  
 
Det har de senere årene utviklet seg en trend hvor enkelte ungdomsskyttere i alderen 11-14 år 
skyter konkurranser i målsydde skytedresser. Dette er ofte de samme skytterne som er med på å 
prege den øvre halvdelen av resultatlista. Mange, både foreldre og skyttere, føler nok derfor at 
det er en fordel resultatmessig å benytte slikt utstyr. Med tanke på at skytebukse ikke er et 
nødvendig plagg for å delta i klasse rekrutt og eldre rekrutt er det derfor uheldig at dette likevel 
kan oppleves slik.  
Det frivillige Skyttervesen har satt seg som mål å være en utdanningsinstitusjon for ungdom som 
skal være attraktiv og inkluderende (jfr. kjerneverdiene i langtidsplanen). Det skal være fokus på 
bredde og at flest mulig skal oppnå mestring og utvikling på sitt nivå. Derfor er det viktig å legge 
til rette for at flest mulig kan delta i ung alder uten at det skal koste for mye.   
 
Hva gjør andre? 
Det er ikke bare DFSU og Norge Skytterstyre som tar denne problematikken alvorlig. En lang 
rekke organisasjoner, med Røde Kors, Redd Barna og Norges Idrettsforbund i spissen, startet 
allerede i 2013 det som kalles Nasjonal dugnad mot fattigdom og utenforskap blant barn og unge 
(NDFU). Denne dugnaden har blant annet resultert i verktøyet www.allemed.no, men det har 
også vært med på å øke fokuset på et tabu i dagens norske samfunn; fattigdom. I tillegg har det 
høsten 2016 pågått en større debatt i media hvor kjente idrettsutøvere og –ledere har gått ut 
mot dagens idrett og kritisert den for å ekskludere barn på bakgrunn av foreldrenes økonomi.  
 
Både alpint og langrenn opplever at økonomi og utstyrshysteri er en utfordring. I langrenn har de 
ikke gått til det skritt å innføre et eget utstyrsregelverk for barn og ungdom, men de anbefaler i 
sine barneidrettsbestemmelser at barn under 12 år kun skal ha ett par ski til hver stilart.1 I alpint 
følger de internasjonale regelverket og dette endrer seg nesten hvert år. Det er derfor bestemt at 
barn og ungdom skal ha en forsinkelse på innføring av nye regler slik at presset på å til enhver tid 
måtte fornye utstyret ikke skal bli for stort.2 Også Norges Idrettsforbund innrømmer at de har 
store utfordringer når det kommer til dette temaet.3   

                                                      
1 http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/ 

2 http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf 

3 http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/  

http://www.allemed.no/
http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/
http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf
http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/
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Dette viser at alle de store idrettene i senere tid har økt fokuset på å holde kostnadsnivået på et 
lavest mulig nivå i de yngste klassene.  
 
Hvor stort er egentlig problemet? 
En NOVA-rapport fra 2010 viser at barn og unge i familier med lave inntekter deltar sjeldnere i 
organiserte fritidsaktiviteter.4 Statistikk utarbeidet av SSB viser at antallet barn som vokser opp i 
familier med vedvarende lav inntekt i Norge er på 92.000.5 NDFU beskriver denne utviklingen 
som skremmende og de oppfordrer til at alle må ta grep for at flest mulig skal få mulighet til å 
være med i idretten.  
 
Dårlig økonomi er derfor i mange tilfeller en direkte årsak til at barn og unge holdes utenfor 
idrettslivet. Dette har ikke barnet selv skyld i, og som det også blir oppfordret til på 
www.allemed.no, er det viktig at bevisstheten rundt dette problemet øker slik at flest mulig får 
mulighet til å delta uavhengig av foreldrenes økonomi.  
 
Argumenter imot innføringen av regelverket: 
Vi har registrert følgende motargumenter for regelverket: 

 Buksa beskytter skytteren mot underlaget i både bane og felt. 

 Det er mange i klassene, spesielt klasse eldre rekrutt, som allerede har kjøpt dette 
utstyret. Dette argumentet ble etterkommet av Norges Skytterstyre da de utsatte regelen i 
klasse eldre rekrutt til 2018. 

 Det er nødvendig å benytte skytebukse i konkurransen for å venne seg til dette før de blir 
junior-skytter. 

 Forutsigbarhet. Det pekes på at det er lite forutsigbart at det kommer et nytt regelverk 
som kort tid etter skal tre i kraft. Dette argumentet ble etterkommet av Norges 
Skytterstyre da de utsatte regelen i klasse eldre rekrutt til 2018. 

 Mange mener at DFSU og Norges Skytterstyre heller burde innføre en subsidieordning på 
ammunisjon for ungdomsskytterne. Det er imidlertid ikke lenger tillatt å benytte 
offentlige midler fra Forsvarsdepartementet på denne måten. Støtte til ammunisjon går 
nå gjennom Frifond-ordningen (med egne regler for bruk av disse midlene).  

 Det har vært hevdet at regelverket er uheldig siden det hindrer rekrutt- og eldre rekrutt-
skyttere som erstatter juniorer på lagskytinger/samlags-skyting i klasse junior i å delta. 
Dette stemmer ikke. En rekrutt/eldre rekrutt som skyter juniorprogram kan bruke 
skytebukse og skytesko. 

 
Administrasjonen råder DFSU og Norges Skytterstyret til å tenke langsiktig i saken og med det 
bidra til at flest mulig barn og unge kan drive med skyting også i fremtiden.  
 
 
DFSUs utalelse (se DFSU-sak 2/2017): 
DFSU råder Norges Skytterstyre til å vedta at Skytterbokas pkt. 7.224 under «Påkleding» beholdes 
som i dag.  
 
 

                                                      
4 http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-

arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier  

5 https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-
barnefamiliene 

http://www.allemed.no/
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-barnefamiliene
https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-barnefamiliene
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Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2017: 
Skytterstyret sitt vedtak i sak 103 og 115/2016 opprettholdes. Det vil si at bekledningsregelverket 
for klasse eldre rekrutt iht. pkt. 7.224 innføres fra og med 1.1.2018.  
 
Bernt Brovold fremmet først følgende forslag: 
Sak til Skyttertinget skal også omfatte regelverket for bekledning i klasse rekrutt 11-13 år, selv om 
bare 4 samlag har krevd dette. 
 
Vedtak: 
Brovold sitt forslag ble vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Meland, Knudsen, Gjerstad 
og Halset stemte for Brovold sitt forslag, mens Hovland og Knutsen stemte for at sak til 
Skyttertinget om bekledningsregelverket kun skulle gjelde klasse eldre rekrutt.  
 
Oddbjørn Meland fremmet deretter følgende forslag: 
Norges Skytterstyre sitt vedtak i sakene 103 og 115/2016, om å forby bruk av spesiallaget 
skytterbukse og skytesko i konkurranser for klassene rekrutt 11-13 år og klasse eldre rekrutt 14 
og 15 år oppheves. Regelverkets punkt 7.222 og 7.224 endres tilsvarende. 
 
Avstemming: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer. 1 blank stemme. Brovold, Skaug, 
Knutsen og Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Meland, Knudsen og Gjerstad 
stemte for Meland sitt forslag. Halset stemte blankt.  
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre sitt vedtak i sak 103/2016 og 115/2016 opprettholdes. Det vil si at 
bekledningsregelverket for klasse rekrutt iht. pkt. 7.222 blir som gjeldende ordning, og at 
bekledningsregelverket for klasse eldre rekrutt iht. pkt. 7.224 innføres fra og med 1.1.2018.  
 
 
 

Sak 9: Forslag om å endre regler for benkeforslag ved valg på  
   Skyttertinget        (Vedlegg 6) 
 
Akershus skyttersamlag og Vestfold skyttersamlag har fremma forslag om å endre reglene for 
benkeforslag ved valg på Skyttertinget.  
 
Akershus skyttersamlag foreslår følgende endring i § 2-11:  
Tillegg til pkt. 2, bokstav a): Benkeforslag på kandidater som ikke er foreslått innen 1. februar 
tillates ikke. Forslag på andre kandidater enn valgkomiteens innstilling skal leveres skriftlig til 
dirigenten og skal straks refereres.  
 
Akershus legger også til grunn at dette vil være samme praksis som for saker til tinget, jf. § 2-7 e) 
første setning: Saker som er for sent innsendt kan ikke tas opp til behandling.  
 
Akershus begrunner sitt forslag med at de ønsker at et valg til sentralt tillitsvalgte skal være mest 
mulig forutsigbart, og at alle har mulighet til å skaffe seg et minimum av kunnskap om den 
enkelte kandidat. Akershus mener at dagens ordning med benkeforslag på nye kandidater gjør at 
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det er sannsynlig at en stor del av de som sitter på tinget opplever å få kun et navn uten at de har 
noen reell kjennskap til vedkommende.  
 
Vestfold skyttersamlag foreslår å stryke setninga i punkt 1.300, § 3-3: «Hver tingrepresentant kan 
for Skyttertinget fremme forslag på valg». 
 
I begrunnelsen fra Vestfold framgår det at deres forslag innebærer at det kun er forslag på 
kandidater som er sendt valgkomiteen innen gitt frist som kan velges inn i sentrale verv i 
organisasjonen. Forslaget er således i praksis det samme som Akershus sitt.  
 
Dagens ordning er at Skyttertingets representanter kan fremme benkeforslag på nye kandidater 
uten nærmere skriftlig presentasjon. Valgkomiteen skal sammen med innstillingen sende en 
skriftlig presentasjon av nye kandidater til verv sentralt i organisasjonen.  
 
Administrasjonens drøfting 
En utfordring med dagens ordning er at samlagene må sende inn forslag på kandidater til 
sentrale tillitsverv innen 1. februar, altså et halvt år før valget skjer under Skyttertinget. Det kan 
skje endringer fra 1. februar til Skyttertinget som gjør at nye kandidater som ikke er foreslått 
innen 1. februar blir aktuelle. Det kan òg være at foreslåtte kandidater per 1. februar ikke lenger 
er aktuelle for sentrale tillitsverv når man kommer til Skyttertinget.  
 
Valgkomiteen kan innstille andre kandidater enn de som er foreslått, og levere sin innstilling 
innen 30. april. Det kan tenkes at tingrepresentantene har nye kandidater, også sett i forhold til 
valgkomiteens innstilling, som de ønsker å fremme som benkeforslag. Spørsmålet blir om det er 
demokratisk betenkelig å ikke ha mulighet til å fremme forslag på nye kandidater som ikke 
fremma innen 1. februar.  
 
Administrasjonen har stor forståelse for at man ønsker kunnskap om kandidater som blir 
foreslått, og det var også bakgrunnen for at Skyttertinget vedtok at det skal følge med en skriftlig 
presentasjon av nye kandidater til sentrale tillitsverv. Administrasjonen forstår godt denne 
sakens forslagsstillere i deres ønske om at man skal ha respekt for den tidsfrist som er satt til 1. 
februar. Hvis ikke det skjer, blir valgkomiteens arbeid svært vanskelig. Det er derfor ikke «god 
skikk» å fremme kandidater senere, og det bør derfor kun foregå i særskilte unntakstilfeller.   
 
Et alternativ til forslagene fra Akershus og Vestfold kan være at nye kandidater som ikke er 
foreslått per 1. februar, må fremmes før Skyttertingets åpning med skriftlig presentasjon.  
En slik ordning vil tilsvare reglen med at valgkomiteens foreslåtte kandidater ikke kan trekke seg 
etter at Skyttertinget har begynt, jf. § 2-11, pkt. 3 a). Forslaget kan overleveres sekretariatet før 
Skyttertingets åpning, og deles ut til tingrepresentantene snarest mulig.  
Tingrepresentantene vil da få mulighet til å gjøre seg kjent med nye kandidater før de formelt 
fremmes under valget.  
 
Dagens ordning sikrer alle en demokratisk rett til å fremme kandidater. Alle skytterlags-
medlemmer, skytterlag og samlag kan fremme forslag innen 1. februar. Valgkomiteen gir sin 
innstilling, som sendes ut sammen med sakspapirene til Skyttertinget. Tingrepresentantene har 
god tid til å gjøre sin vurdering av foreslåtte kandidater. Tingrepresentantene har anledning til å 
fremme nye kandidater på Skyttertinget, og det synes å være demokratisk rett at de fortsatt får 
anledning til å gjøre det. Det er tingrepresentantene som skal gjøre vedtak, og velge sentralt 
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tillitsvalgte. Da er det naturlig at de også kan fremme benkeforslag på nye kandidater, på lik linje 
med at de kan fremme alternative forslag til saker som er til behandling på Skyttertinget.  
 
Ut fra en samlet vurdering anbefaler administrasjonen at dagens ordning med mulighet for å 
fremme benkeforslag på nye kandidater opprettholdes.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2017: 
Dagens ordning med at Skyttertingets representanter kan fremme benkeforslag på nye 
kandidater til valg opprettholdes.  
 
Norges Skytterstyre besluttet deretter enstemmig følgende innstilling: 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Dagens ordning med at Skyttertingets representanter kan fremme benkeforslag på nye 
kandidater til valg opprettholdes.  
 
 
  

Sak 10: Forslag om skriftlig avstemming på president og visepresident  
   (Vedlegg 7)  

Øvre Eiken skytterlag har gjennom Vest-Agder skyttersamlag sendt forslag om å innføre krav til 
skriftlig avstemning for valg på president og visepresident i DFS.  
 
Forslaget til Øvre Eiken skytterlag er ikke gitt noen begrunnelse. Det er rett som forslagsstiller 
skriver at det fram til 1996 var det et krav til skriftlig avstemning, men at reglene ble endret etter 
et forslag fra daværende Lovutvalg.  
 
Regelverket fram til i fjor var slik at det i realiteten var møtelederne (tingdirigentene) som 
avgjorde om det skulle være skriftlig avstemning. Det har også vært praktisert slik senere etter 
1996 når det har vært valg på president og visepresident, selv om det har vært bare en kandidat. 
De øvrige valg har vært avholdt med akklamasjon om det har vært bare en foreslått kandidat.  
På Skyttertinget 2016 ble det vedtatt at valg skulle være skriftlig kun når det foreligger to eller 
flere kandidater til vervet. Det ble ikke gitt unntak for valgene til president eller visepresident. 
Alle representanter er pliktige til å avgi stemme jfr. Skytterbokas kapittel 1.200, § 2-11 Valg, 
underpunkt 3. Selv når det er èn kandidat plikter alle å stemme åpent ved håndsopprekning eller 
akklamasjon, slik regelverket nå er formulert.    
 
Ettersom saken var oppe til behandling i fjor, har administrasjonen vurdert om den skulle avvises 
som sak i år. Dette med bakgrunn i sperrefristen på to år for å ta saker opp til ny behandling på 
Skyttertinget. Administrasjonen ser det imidlertid slik at saken var en svært liten del av den store 
endringssaken i kapittel 1 i fjor, og problemstillingen som Øvre Eiken tar opp ble heller ikke 
drøftet spesifikt i saksutredningen i fjor. Administrasjonen mener således at saken kan behandles 
på årets Skytterting. 
 
Administrasjonens drøfting 
Skytterstyret drøftet denne saken i forbindelse med at det totale regelverket for Skyttertinget og 
dets gjennomføring var oppe til behandling på Skyttertinget i fjor. Skytterstyret mente da at det 
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skulle skilles på vanlige saker og valg, når det gjaldt muligheten til å avgi blank stemme. Dette for 
at det skulle være en demokratisk rett å stemme blankt på en kandidat, uten at det var krav til å 
ha forslag til en annen kandidat. I vanlige saker ble det således bestemt at det ikke var tillatt å 
stemme blankt, men at det var krav til å fremme annet forslag om man var uenig med de forslag 
som var til avstemning. 
 
Administrasjonen mener den ordningen er ryddig og godt kan etterleves. Møtelederne kan ved 
valg hvor det er èn person foreslått, spørre om noen har motforestillinger om at valget foregår 
med akklamasjon. Er det noen som ønsker avstemning så kan en representant kreve det. Da kan 
dirigentene velge om de vil at valget skal foregå ved at de som støtter kandidaten viser 
stemmetegn, eller om de som vil stemme blankt vil vise stemmetegn. 
 
Noen vil sikkert hevde at dette er en belastning for representanten som vil velge å stemme blankt 
på en foreslått kandidat. Alternativet slik administrasjonen ser det er å gjøre som i vanlige saker, 
å ikke tillate blank stemme. Men det vil altså frata representantene muligheten til å vise at man 
ikke ønsker, eller ikke har noe forhold til kandidaten som blir valgt, ved å stemme blankt. 
 
Å fortsette den praksis som har vært gjennomført med å tillate å stemme blankt gjennom skriftlig 
avstemning, er slik administrasjonen ser det ikke godt å argumentere for. Unntatt om man har 
den mening at det er en «privatsak» hva samlaget eller representanten mener om en foreslått 
kandidat. Ved at man åpner opp valget, slik at de som ikke ønsker valg på den aktuelle 
visepresident eller president må vise det med stemmetegn eller forholde seg i ro, vil det trolig 
skjerpes inn på at samlagene som ønsker å stemme blankt heller fremmer en motkandidat.  
 
For demokratiet er det altså slik administrasjonen ser det bedre med åpne avstemninger der det 
foreligger bare èn kandidat til vervet. Å avgi blank stemme kan på mange måter sies å være en 
mistillit til kandidaten. Dette bør kun skje i unntakstilfeller, hvor samlaget eller representanten 
ikke har foreslått en egen kandidat. For den som blir valgt til å gjøre en viktig frivillig jobb for 
organisasjonen sentralt, kan det føles som «feigt» at man ikke vet hvem som stemmer blankt på 
han/hun ved skriftlig avstemning. Det minste man da bør kreve er at de som stemmer blankt 
også kan stå for det ved å tilkjennegi sitt standpunkt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2017: 
Regelverket i Skytterbokas punkt 1.200 opprettholdes, og krav om skriftlig avstemning ved valg 
av president eller visepresident innføres således ikke.  
 
Norges Skytterstyre besluttet deretter enstemmig følgende innstilling: 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Regelverket i Skytterbokas punkt 1.200 opprettholdes, og krav om skriftlig avstemning ved valg 
av president eller visepresident innføres således ikke.  
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Sak 11: Forslag om kontrollkomite i DFS    (Vedlegg 8) 

Sunnhordland skyttarsamlag har fremmet følgende forslag på at DFS skal opprette en 
kontrollkomite: 
«Det skal opprettes en kontrollkomité i DFS. Kontrollutvalget skal bestå av 1 medlem fra hver 
krets, i alt 5 medlemmer.  
Hver krets velger sin representant innen utgangen av 2017 og Kontrollkomiteen trer i kraft 
umiddelbart etter årsskifte. Komitéen fungerer frem til Skyttertinget 2018 som en 
interimkomité som konstituerer seg selv, velger leder og sekretær. 
Medlemmer velges generelt for 2 år, med en turnus som gjør at 2 medlemmer er på valg ene 
året og 3 medlemmer er på valg påfølgende år. Ved loddtrekking avgjør Skyttertinget i 2018 
hvilke 2 medlemmer som kommer på valg i 2019 og hvilke 3 medlemmer som kommer på 
valg i 2020. 
Leder for Kontrollkomiteen velges blant medlemmene og for 1 år ad gangen. Ledervervet skal 
følge 5-årig turnus mellom kretsene. Komiteen avgjør turnusen ved loddtrekning. 
Interimkomiteen for Kontrollutvalget skal i perioden 1.1.2018 til Skyttertinget 2018 formulere 
retningslinjer og mandat for komiteen. Dette skal presenteres for, og vedtas av, Skyttertinget 
2018.” 
 
De gir følgende begrunnelse for forslaget: 
«En organisasjon med DFS´ størrelse vil ha nytte av en kontrollkomite. Mange lag og 
organisasjonsnivåer skal forholde seg til et omfattende regelverk. Det vil tjene organisasjonen å 
ha et objektivt organ som tilser at organisasjonen faktisk etterlever regelverket.» 
 
Administrasjonens drøfting 
Historisk tilbakeblikk: 
DFS hadde en kontrollkomite fram til Skyttertinget 1995, da den ble lagt ned. Denne 
kontrollkomiteen hadde dog kun hatt i oppgave å gjennomgå det private regnskapet for DFS, 
samt regnskapet for Norsk Skyttertidende. Denne instruksen var vedtatt av Norges Skytterstyre i 
1973. 
 
Før 1973, var det Skyttertinget i 1958 som hadde vedtatt at det skulle være en kontrollkomite, 
men det ble den gang ikke gitt noen instruks for komiteen. Det var imidlertid med revisor i 
komiteen, og kontrollkomiteen var en forlengelse av en ordning som gjaldt fram til 1957, hvor to 
skyttertingsvalgte revisorer var satt til å kontrollere regnskapene.     
 
Foran Skyttertinget i 1995 hadde Olav K. Vaaje (valgt inn i Skytterstyret fra og med 1994 og 
senere president i DFS fra 2010-15), skrevet et notat til Skytterstyret. Dette gjaldt at han mente 
det burde vurderes om ikke revisors beretning angående regnskapet var god nok kontroll på 
Skytterstyrets økonomiske disposisjoner for Skyttertinget. 
 
I samme notat drøftet Vaaje om kontrollkomiteens mandat burde utvides til å gjelde 
organisasjonens øvrige virksomhet. Dette altså i tråd med det forslag som Sunnhordland nå 
fremmer. Han drøftet der at kontrollkomiteens arbeid da ville bli langt mer omfattende, og at 
dette ville stille store krav til kvalifikasjonene til komiteens medlemmer. Han mente at en av 
hovedoppgavene ville bli å gjennomgå protokollen fra Skytterstyrets møter og vurdere vedtakene 
ut fra myndighetsområde.  
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I notatet ble det konkludert med at en slik instruks for kontrollkomiteen var unødvendig, og at 
samlagsformennene og dermed Skyttertinget selv kunne holde seg løpende orientert om 
vedtakene. Underforstått fungerte ifølge notatet Skyttertinget selv som en kontrollkomite for 
Skytterstyret når de hadde sitt årlige møte.   
 
Skytterstyret valgte den gang, på bakgrunn av Vaaje sitt notat, å sende saken over til Lovutvalget 
som var midt i et omfattende arbeid med endringer av Lovverket (fra 1991‐95). Lovutvalget ga 
senere Skytterstyret den anbefaling at de foreslo å legge ned kontrollkomiteen. Skytterstyret 
støttet vurderingen, og kontrollkomiteen ble deretter nedlagt på Skyttertinget i 1995.      
 
Dagens situasjon 
Siden 1995 har det ikke vært foreslått å gjenopprette kontrollkomiteen, annet enn at det ble 
vurdert i forbindelse med fjorårets forslag om Skytterting annet hvert år. Administrasjonen 
mener den vurdering som ble gjort i 1994, først av Olav K. Vaaje, senere Lovutvalget, Norges 
Skytterstyre og Skyttertinget, var godt gjennomarbeidet.  
 
Administrasjonen mener det ikke foreligger andre argumenter i dag enn i 1994. Snarere er det 
slik at det siden 1995 har blitt et klarere regelverk på hvem av Skytterstyret og Skyttertinget som 
har kompetanse på ulike saker. Sist i fjor ble det vedtatt endringer på krav om at samlag kan få 
tatt opp saker på Skyttertinget, som ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse.  
 
I Langtidsplanens kapittel 7 angående organisasjonsutvikling, står det også at det i løpet av 
planperioden skal foretas en ny gjennomgang av myndighetsdelegasjonen mellom Skyttertinget, 
Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Administrasjonen mener at det også i den forbindelse vil 
være riktig å avvente et slikt arbeid før man eventuelt vurderer behov for en kontrollkomite. 
Skytterstyret vil på årets Skytterting legge fram sine planer om å nedsette et Organisasjonsutvalg, 
og det vil der være naturlig at disse spørsmål blir drøftet der i en større sammenheng. 
 
Administrasjonen konkluderer på bakgrunn av denne drøftingen at det ikke opprettes en 
kontrollkomite i DFS slik Sunnhordland foreslår.  
 
Til slutt et annet forhold som tilhører saken, og som i framtida kan framtvinge en kontrollkomite i 
forhold til godkjenning av regnskapet. Med dagens tidspunkt for Skyttertinget så er det helt i 
grenseland for hva som tåles i forhold til innsending av godkjent regnskap til Brønnøysund for det 
forrige regnskapsåret. Fristen etter dagens regler er 31. juli, som er nesten sammenfallende med 
Skyttertinget. Så lenge reglene er som nå kan vi fortsette dagens praksis med å sende inn 
godkjent regnskap umiddelbart etter Skyttertingets avslutning. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 
2017: 
Skyttertinget støtter ikke forslaget fra Sunnhordland skyttarsamlag om å opprette en 
kontrollkomite i DFS.  
 

Norges Skytterstyre besluttet deretter enstemmig følgende innstilling: 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Skyttertinget støtter ikke forslaget fra Sunnhordland skyttarsamlag om å opprette en 
kontrollkomite i DFS.  
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Sak 12: Antall ombud på ombudsmøter      
 
Saken gjelder fordeling av antall ombud fra skytterlagene til samlagenes ombudsmøter. Så langt 
administrasjonen kan se tilbake i tid, har antall ombud fra skytterlagene til ombudsmøter vært 
fordelt etter følgende fordelingsnøkkel som nå står under standardlover for skytterlag i kapittel 1, 
Skytterbokas § 6-2: 
 
«Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet aktive skyttere (30 skuddsskyttere) slik: 
Skytterlag med inntil 50 aktive skyttere velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger fem, 
251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.»     
 
Begrepet 30-skuddskytter ble innført allerede i 1896, og har fram til nå blitt brukt for å registrere 
antall skyttere i DFS. Det har således vært naturlig at det tallet også har vært knyttet opp mot 
hvor mange hvert skytterlag kan delta med på ombudsmøtene for å få et mest mulig demokratisk 
riktig sammensatt ombudsmøte.  
 
Det har opp gjennom tidene vært lite diskusjon om dette prinsippet. Dette selv om det har vært 
en skjevfordeling med skytterlag som eksempelvis har militære/HV i nærheten av seg som skyter 
på skytterlagets bane, og som får registrere disse skytterne som 30-skuddsskyttere, og således får 
mange representanter på ombudsmøte.     
 
Administrasjonen tar opp saken fordi vi fra og med 2012 har måtte rapportere til 
Forsvarsdepartementet (FD) om antall medlemmer, og fordi at Landsforeningen for norske 
ungdomsorganisasjoner (LNU) nå legger til grunn betalende medlemmer i forbindelse med 
Frifondmidlene. Skytterlagene sin rapportering går derfor på antall medlemmer, og det vil være 
lettere for de også å forholde seg til medlemsbegrepet.     
 
Administrasjonens drøfting 
Ovennevnte saksforhold gjør at administrasjonen mener antall ombud bør knyttes til antall 
medlemmer i skytterlagene i stedet for aktive skyttere. Begrepet aktiv skytter er nå i ferd med å 
utfases som begrep i DFS, da vi nå gjennom årsrapporten til skytterlagene opererer med antall 
medlemmer for å tilfredsstille kravene til FD og LNU. Vi har imidlertid et felt i årsrapporten hvor 
30-skuddsskyttere som ikke er medlemmer blir oppført for å kunne sammenligne med tidligere 
historiske tall.  
 
Et annet argument for å endre dette, er at unaturlige svingninger i et skytterlag som følge av at 
noen har fått benytte skytebanen til trening (eks HV), ikke skal påvirke antall 
ombudsmøterepresentanter. Et medlemstall er således slik administrasjonen ser det en mye 
bedre metode å benytte, når vi nå har oversikt over antall medlemmer.  
 
Dette vil da også gjelde de medlemmer som ikke er skyttere. Disse har tidligere ikke vært i 
grunnlaget for ombudsmøterepresentasjon. Vi har i 2016 over 7000 støttemedlemmer som ikke 
er skyttere, og slik administrasjonen ser det bør disse nå komme med i tallgrunnlaget for 
ombudsmøterepresentasjon.    
 
Administrasjonen mener at antallet ombud fortsatt kan ha samme fordelingsnøkkel som 
tidligere. Utfordringen for ombudsmøtene er at mange skytterlag ikke møter, eller møter med 
færre representanter enn de kunne. Dette bør det jobbes mer med for en bevisstgjøring av 
ombudsmøtets viktige oppgave i samlaget. Det er imidlertid ingen grunn til å endre 
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fordelingsnøkkelen for å påvirke dette, slik administrasjonen ser det. Dette også på grunn av at 
antall medlemmer i stor grad samstemmer med antall 30-skuddsskyttere. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 
2017: 
Skytterbokas kapittel 1.600, § 6-11, endres til følgende ordlyd: 
 
Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet medlemmer slik: 
Skytterlag med inntil 50 medlemmer velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger fem, 
251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.     
 
Norges Skytterstyre besluttet deretter enstemmig følgende innstilling: 
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Skytterbokas kapittel 1.600, § 6-11, endres til følgende ordlyd: 

Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet medlemmer slik: 
Skytterlag med inntil 50 medlemmer velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger fem, 
251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.   
 
 
 

Sak 13: Landslotteriet 

Gjennom behandling av Langtidsplan 2016-2020 med økonomisk prognose vedtok Skyttertinget 
at Landslotteriet skal fortsette annethvert år.  

Etter lotteriloven er kravet til et lotteri at «Lotteri kan bare avholdes til inntekt for et humanitært 
eller samfunnsnyttig formål». I godkjennings-brevet fra Lotteritilsynet til DFS dat. 10.9.2001 er 
det en forutsetning at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten som er rettet mot barn 
og unge under 18 år. Formålene med DFS’ landslotteri har etter dette vært relatert til 
ungdomsarbeid, og i 2017 går overskuddet på ca. 400.000 kroner til feltaktiviteter.  

Tidligere fikk skytterlagene tilsendt 200 lodd som skulle selges. Fra og med 2014 ble dette endret 
til 100 lodd a´ 25 kr., der skytterlagene beholdt 10 kr. per solgte lodd. Skytterlagene kan så 
bestille tilleggspakker, der de får beholde en større andel av loddprisen.  

Opplegget for Landslotteriet 2016 var slik: 

Pakketype Salgsprovisjon pr lodd Motivasjonspremie 
Grunnpakke (100 lodd) Kr 10,- pr solgte lodd Ingen 

Tilleggspakke 1 
(200 lodd) 

Kr 15,- pr solgte lodd Trekning av 15 gavekort a kr 1.500. 

Tilleggspakke 2 
(200 lodd) 

Kr 20,- pr solgte lodd Gavekort kr 1.500,- 

Tilleggspakke 3 
(500 lodd) 

Kr 20,- pr solgte lodd Gavekort kr 3.000,- 

 

Dette tilsier at fra og med tilleggspakke to er det skytterlagene som sitter igjen med hele 
inntekten pga. gavekortene. 
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I utgangspunktet legges det opp til at skytterlagene beholder en vesentlig del av inntektene selv. 
DFS sentralt ordner alt med loddadministrasjonen, slik at skytterlagene betaler nettopris for 
tilsendte lodd. Dette skal være en god ordning for lagene, og en potensiell mulighet for å skaffe 
seg merinntekter.  

Landslotteriet gir sentralleddet inntekter som kan brukes til gode prosjekter knyttet til 
ungdomsvirksomheten. Uten retur av lodd vil sentralleddets inntekter være rundt kr. 500.000 
med dagens opplegg. Men ved de siste lotteriene er det stadig flere lag som har returnert lodd. 

Administrasjonens drøfting 
Landslotteriet skal slik det er lagt opp nå kunne gi skytterlagene en kjærkommen merinntekt som 
kan brukes til aktivitet i laget. Ved å selge tilleggspakker kan det bli et fint overskudd. Argumentet 
mot lotteriet går hovedsakelig på at det er «plagsomt» å selge loddene. Noen skytterlag velger å 
kjøpe alt selv, mens andre returnerer loddene fordi de ikke ønsker å bidra. Det var ca. 100 lag 
som returnerte lodd i Landslotteriet for 2016.  

Landslotteriet er også en god markedsføring av organisasjonen gjennom at utformingen av 
loddene synliggjør både navn og logo på en god måte.  

Merarbeidet for administrasjonen er spesielt knyttet til arbeidet med å få returnert ikke solgte 
lodd, samt oppgjør for disse loddene. Administrasjonen ønsker derfor at grunnpakken på 100 
lodd blir gjort obligatorisk for alle skytterlag.  

En ordning med obligatoriske lodd virker også å være mest rettferdig dersom man skal fortsette 
med Landslotteriet. Alle skytterlagene vil bidra med noen kroner til organisasjonens ungdoms-
virksomhet, og samtidig kunne sitte igjen med noen kroner selv uten at de trenger å bruke tid på 
å organisere et lotteri.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 
2017: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Grunnpakken på 100 lodd á 25,- 
gjøres obligatorisk for alle skytterlag, og skal betales av det enkelte skytterlag selv om loddene 
returneres.  

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Det er ikke obligatorisk å selge 
Grunnpakken på 100 lodd à kroner 25,-. 

Avstemming:  
Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Knudsen, Meland, 
Knutsen og Gjerstad stemte for administrasjonens anbefaling, mens Hovland stemte for eget 
forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Grunnpakken på 100 lodd á 25,- 
gjøres obligatorisk for alle skytterlag, og skal betales av det enkelte skytterlag selv om loddene 
returneres. 
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Sak 14: Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen  

Skyttertinget vedtok Langtidsplan 2016-2020 for DFS i sak 17/2016. Kapittel 9 – Økonomisk 
prognose – er revidert ut fra dagens økonomiske forutsetninger, og forventninger de nærmeste 
årene. Prognosen viser årets regnskap 2016, budsjett 2017 samt prognose for de neste fire 
årene.  

Prognosen viser samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. Posten «Andre prosjekter» 
balanseres med nye offentlige inntekter og del av markedsinntekter. Posten er således direkte 
retta mot prosjekt som vi søker om offentlig finansiering til fra andre departement, og evt. 
utviklingstiltak som vi søker finansiert gjennom markedsinntekter. 

Pris- og lønnsveksten er forventet å bli lav de nærmeste årene, og vi har lagt til grunn ca. 2,5 % 
gjennomsnittlig økning per år.  

Administrasjonen foreslår å opprettholde fjorårets tingvedtatte prioriteringer ved mer/mindre 
inntekter enn prognosen tilsier.   

Planlagt virksomhet 2018 
Planlagt virksomhet i 2018 følger Langtidsplan 2016-2020 og økonomisk prognose 2016-2020. 
Langtidsplanen inneholder 8 satsingsområder for organisasjon i planperioden 2016 – 2020:  

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 
- Arrangement 
- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 

 
Fokusområder i planperioden: 
2016/17: Feltskyting 
2017/18: Skyteskole og instruktørutdanning 
2019/20: Anlegg 
 
Fordeling mellom drift, prosjektstøtte (aktivitet) og øremerkende midler er iht. retningslinjene fra 
Forsvarsdepartementet er følgende: 
 

Post Drift Prosjekt Øremerket 

11 Administrasjon X   

12 Arrangement  X  

14 Driftstilskudd lavere organisasjonsledd X   

15A Ordinære banebidrag X   

15B Spesielle støytiltak (miljøpakke)   X 

16 Utdanning og kompetanse  X  

17 Ungdom og rekruttering  X  

18A Feltskyting  X  

18B Skogsløp og Skifeltskyting  X  

20 Markedsføring/kommunikasjon X (X)  

21 Andre prosjekter  X  
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Prosjektstøtte er som nevnt tilskudd til organisasjonens aktiviteter. Aktivitetene kan defineres 
som prosjekter, som har tydelige mål, og er direkte relatert til organisasjonens overordnede 
hensikt og formål, samt organisasjonens verdiskaping. Prosjektene kan være faste aktiviteter, 
som pågår fortløpende eller gjentas gjennom året, som f.eks. kjerneaktiviteter. Prosjektene kan 
også være tidsavgrensede enkelthendelser. 

Prioritering av aktiviteter som det søkes prosjektstøtte til følger av langtidsplanen og økonomisk 
prognose. 

Administrasjonens drøfting 
Skyttertinget har vedtatt å behandle økonomisk prognose i Langtidsplanen istedenfor søknad om 
offentlige midler og budsjett for private midler. Den økonomiske prognosen blir Skyttertinget sitt 
verktøy for å kunne påvirke prioriteringer og hvordan tilgjengelige midler best kan benyttes for å 
utvikle organisasjonen og å legge til rette for større aktivitet framover.  

Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede føringer for hvilke aktiviteter 
som skal prioriteres i styrets budsjettarbeid, som sammen med prognosen danner grunnlag for 
DFS sin søknad om offentlige midler påfølgende år. 

Kommentarer til hovedpostene med endringer utover forventet lønns- og prisjustering. 

 
Inntekter: 
Offentlige tilskudd 
Tilskudd fra FD justeres med forventet lønns- og prisstigning på gjennomsnittlig 2,5 % i perioden. 
Andre offentlige tilskudd vil være iht. prosjektsøknader, og vi håper at vår nye formålsparagraf 
kan bidra til tilskudd til enkeltprosjekter innenfor spesielt justis og utdanning.  
 
Arrangementsavgifter 
Tallene er justert for forventet deltakelse på LS i perioden, da dette har vesentlig betydning for 
inntekter på denne posten.  
 
Momskompensasjon 
Det er lagt til grunn momskompensasjon tilsvarende det DFS fikk i 2016.  
 
Markedsinntekter 
I planperioden regner vi med at markedsavtalen med Frende Forsikring gradvis vil gi større 
inntekter. Av andre avtaler har DFS i dag mindre inntekter fra avtalene med NRK og Trimtex.   
 
Utgifter: 
Administrasjon 
Økning i perioden relaterer seg hovedsakelig til økte lønnskostnader og justering av faste 
driftsavtaler.  
 
Arrangement 
Posten omfatter hovedsakelig DFS sin utgifter med Landsskytterstevnet, i tillegg ligger Nordisk 
mesterskap, NC, NM skifeltskyting og NM skifeltskyting under denne posten. Utgiftene varierer 
litt etter hvor LS arrangeres. FD gir ikke lenger tilskudd til DFS’ utgifter med LS og NC/Frende Cup. 
 
 



Skyttertinget 2017    Side 23  

   

Driftstilskudd lavere organisasjonsledd 
Dagens driftsstilskudd til samlag og landsdelskretser forutsettes videreført.  
 
Anlegg 
Tilbud om juridisk og teknisk bistand videreføres. Gjennom 2017 og 2018 arbeides det med 
elektronisk rapporteringsløsning gjennom skytebaneregisteret som skal gjøre det enklere for 
skytterlag og skytebanekontakter og følge opp forskriftsmessige krav til dokumentasjon.  
Det legges opp til et sentralt kurs for både samlagenes skytebanekontakter og regionale 
skytebanekontakter i 2018, slik at man er godt forberedt til de to påfølgende år der anlegg er 
fokusområde i DFS. 
 
Utdanning 
Etablert kurstilbud videreføres, og det er ekstra satsing retta mot Forsvaret og politiet. 
Prosjektstilling spesielt retta mot kurstilbud til Forsvaret og politiet videreføres som fast stilling. 
Videre er det lagt inn en viss økning i kurstilbudet til organisasjonen, blant annet et nytt 
skyteinstruktørkurs for ungdom i 2018. Dette er i tråd med fokusområde i langtidsplanen. 
Satsingene synes ikke så godt i prognosene, som følge av interne prioriteringer som ikke 
gjenspeiles i tallene. Det blir likevel en betydelig satsing sammenliknet med 2016‐nivå. 
 
Ungdom/rekruttering 
Det er lagt inn ekstra satsinger på skyteskole i 2018. Tiltaket startes høsten 2017, og vi forutsetter 
en høyere aktivitet ut hele planperioden.  
 
Feltdisiplinene 
Feltåret 2017 ser ut til å bli en suksess, og har økt bidragspostene noe framover. I tillegg kommer 
det nye feltutvalget inn fra 2018, og med fem medlemmer vil det medføre noe høyere kostnad 
enn skifeltutvalget. Og forhåpentligvis bidra til enda mer aktivitet! 
 
Informasjon/markedsføring 
Posten videreføres på samme nivå som tidligere. Det er lagt inn et mindre beløp til prosjekt 
innenfor kommunikasjon og organisasjon.  
 
Prioriterte tiltak ved mer/mindre inntekter enn prognosen viser 
Dersom organisasjonen må skaffe seg større markedsinntekter for å finansiere aktiviteter som 
det ikke gis offentlige midler til (eksempelvis egne utgifter til LS), trenger vi en person som kan 
arbeide kontinuerlig med dette. Vi forutsetter at det først må bli et visst volum på inntektene, slik 
at utgiftene med en markedsstilling bidrar til merinntekter utover det prognosen viser.  
 
Større markedsinntekter vil igjen kunne bidra til større satsing på ungdom og rekruttering, samt 
utdanningsvirksomheten. Vi vil også arbeide for å skaffe organisasjonen prosjektstøtte fra andre 
relevante departement, eksempelvis justis (våpenkultur), miljø (skyteprøven) og utdanning 
(valgfag i skolen).  
 
Ved mindre inntekter en prognosen viser er punkt 1 sammenholdt mot punkt 1 ved mer 
inntekter, dvs. større innsats for å øke markedsinntekter framfor kutt og innføring av sentral 
medlemskontingent (som i så fall vil være egen tingsak). Punkt 4 om sentral skyteprøveavgift er 
tenkt slik at DFS bør ha en andel av den sentrale skyteprøveavgiften som i dag kreves inn fra 
Miljødirektoratet, som følge av det oppdraget organisasjonen har med å tilrettelegge for prøven.
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Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Skyttertinget vedtar følgende økonomiske prognose med prioriteringer for perioden 2017-2021: 

Tekst 
Regnskap 

31.12.2016 
Budsjett 

2017 
Prognose 

2018 
Prognose 

2019 
Prognose 

2020 
Prognose 

2021 

Tilskudd fra FD 29 265 000 29 765 000 30 500 000 31 000 000 31 500 000 32 000 000 

Andre off. tilskudd  - - 250 000 250 000 500 000 

Omsetning salgsavd. 26 805 623 25 950 000 27 500 000 28 000 000 28 500 000 29 000 000 

Omsetning NST 2 379 895 2 335 000 2 500 000 2 600 000 2 700 000 2 800 000 

Kontingent skytterlag 2 163 464 2 250 000 2 350 000 2 400 000 2 450 000 2 500 000 

Momskompensasjon 1 613 256 1 700 000 1 700 000 1 700 000 1 750 000 1 750 000 

Arrangementsavgifter 1 275 055 1 575 000 1 800 000 1 600 000 1 800 000 1 500 000 

Markedsinntekter 140 020 450 000 750 000 1 000 000 1 250 000 1 500 000 

Landslotteriet 1 173 780  1 300 000  1 300 000  

Andre inntekter -121 543 400 000 400 000 400 000 400 000 400 000 

Sum inntekter 64 694 550 64 425 000 68 800 000 68 950 000 71 900 000 71 950 000 

Administrasjon 7 816 530 8 063 000 8 400 000 8 700 000 9 000 000 9 300 000 

Arrangementer 3 725 740 3 510 000 3 600 000 3 800 000 3 700 000 3 900 000 

Medaljer, premier 596 400 500 000 500 000 500 000 500 000 500 000 

Driftstilskudd org. ledd 1 432 492 1 456 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 

Anleggsavdeling       

-  Drift og bidrag 4 202 826 4 982 000 4 550 000 4 750 000 4 800 000 4 850 000 

- Miljøpakke 5 453 977 5 400 000 5 800 000 5 900 000 6 000 000 6 000 000 

Utdanning 3 958 115 4 520 000 4 550 000 4 600 000 4 650 000 4 700 000 

Ungdom/rekruttering 2 437 591 2 910 000 3 100 000 2 900 000 2 925 000 2 950 000 

Feltskyting, 
skifeltskyting og 
skogsløp med skyting 

762 246 925 000 950 000 975 000 1 000 000 1 000 000 

Kommunikasjon og 
media 

2 144 674 2 155 000 2 200 000 2 250 000 2 300 000 2 350 000 

Andre prosjekter  - 250 000 500 000 750 000 1 000 000 

Sum 
organisasjonsutgifter 

32 530 591 34 421 000 35 400 000 36 375 000 37 125 000 38 050 000 

Kostnader salgsavd. 26 160 894 25 211 000 27 000 000 27 500 000 28 000 000 28 500 000 

Kostnader NST 2 053 289 2 335 000 2 400 000 2 500 000 2 600 000 2 700 000 

Kostnader IKT-
tjenester 

1 846 204 1 930 000 2 050 000 2 100 000 2 150 000 2 200 000 

Kommunikasjon/org. 20 722  200 000 200 000 200 000 200 000 

Landslotteriet 768 386  800 000  800 000  

Overført tilskudd FD 457 680      

Totale kostnader 63 837 766 63 897 000 67 850 000 68 675 000 70 875 000 71 650 000 

Resultat 856 784 528 000 950 000 275 000 1 025 000 300 000 

Fri egenkapital 9 493 901 10 021 901 10 471 901 10 746 901 11 271 901 11 571 901        
 
Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Styrke kommunikasjons- og markedsarbeidet (finansieres med markedsinntekter). 
2) Styrke ungdoms- og rekrutteringsarbeidet. 
3) Styrke utdanningsvirksomheten.  
 

Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Øke markedsinntekter. 
2) Redusere bidragsordninger. 
3) Innføre sentral medlemskontingent. 
4) Sentral skyteprøveavgift (tas opp med Miljødirektoratet og Norges Jeger- og Fiskerforbund). 
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Sak	15:	Satser	for	godtgjørelser	til	sentralt	tillitsvalgte	 	 (Vedlegg	9)	

I sak 14 på Skyttertinget 2002 ble følgende regelverk vedtatt for godtgjørelser til 
skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre og andre sentralt oppnevnte utvalg og 
komiteer (Betegnelsen «Formannen» er erstattet med «Presidenten»):  

«A – Styrehonorar 
Presidenten og de øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre tilstås et fast årlig 
styrehonorar. Størrelsen på styrehonoraret fastsettes av Skyttertinget. 

B – Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag 
Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer tilstås en godtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte oppdrag 
i forbindelse med sitt tillitsverv. Møter eller andre pålagte oppdrag på lørdager og/eller søndager 
godtgjøres ikke. Det samme gjelder varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. 
Størrelsen på møtegodtgjørelsen fastsettes av Skyttertinget. 

C – Dekning av utgifter til reise, kost og overnatting 
Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre, DFSU og SFU samt andre sentralt 
oppnevnte utvalg og komiteer får dekket sine utgifter til reise, kost og overnatting ved deltakelse 
i møter og andre pålagte oppdrag i forbindelse med sitt tillitsverv. Det samme gjelder 
varamedlemmer som må møte i stedet for faste medlemmer. Utgiftene dekkes etter 
bestemmelsene i Statens Reiseregulativ. 

1. Styrehonoraret fastsettes til: 
- Presidenten i Norges Skytterstyre:         kr 50.000 pr. år 
- Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre:  kr   5.000 pr. år 
2. Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag fastsettes til: kr 1.200 pr. dag» 

I sak 17 på Skyttertinget 2011 ble følgende vedtatt:  
”Valgkomiteen skal hvert år fremme forslag til Skyttertinget om justering av årlig, fast 
styrehonorarer for Presidenten og øvrige skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre. 
Dessuten møtegodtgjørelse pr. dag for møter og andre pålagte oppdrag for medlemmer av 
Norges Skytterstyre og sentrale utvalg og komiteer. Det gis ikke møtegodtgjørelse for lør/søn.” 

I sak 15 på Skyttertinget 2012 ble følgende satser vedtatt: 
- President i Norges Skytterstyre kr 75 000,‐ pr. år. 
- Skyttertingsvalgte medlemmer av Norges Skytterstyre kr 7 500,‐ pr. år 
- Godtgjørelse for møter og andre pålagte oppdrag fastsettes til kr 1 500,‐ pr. dag. 

 
I sak 15/2013 ble det vedtatt at kjøregodtgjørelse for medlemmer og varamedlemmer av 
Skytterstyret, samt medlemmer av sentrale verv/utvalg godtgjøres med kr 2,‐/km.  

I sak 18/2016 ble det vedtatt at reiseutgifter til sentralt tillitsvalgte dekkes etter bestemmelsene i 
Statens Reiseregulativ. 

Valgkomiteen foreslår at faste satser og satser for møtegodtgjørelse holdes uendret for 2018. 

 

Valgkomiteen innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Faste satser og satser for møtegodtgjørelse til sentralt tillitsvalgte holdes uendret for 2018.  
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Sak	16:	Valg		 	 	 	 	 	 	 	 	 (Vedlegg	9)	

Valgkomiteen har avholdt ett møte i sitt arbeid med denne innstilling. Forslagsfristen var  
1. februar 2017. Valgkomiteens innstilling er laget på bakgrunn av innkomne forslag og innspill, 
samt komiteens egne vurderinger. * markerer at personen ikke tar gjenvalg. 

1.  President i Norges Skytterstyre:  
På valg:   Bernt Brovold         
Forslag på gjenvalg fra: Uttrøndelag, Ringerike, Nordmør, Troms, Salten, Akershus, Agder, 
Valdres, Gudbrandsdal, Oslo, Vesterålen, Vest‐Agder, Nord‐Østerdal 
Innstilling:  Bernt Brovold 
  

2.  Medlemmer av Norges Skytterstyre med varamedlemmer: 
Sørlandet: 

  På valg medlem: Jens Sverre Knutsen     
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Agder, Vest‐Agder, Rogaland 
Innstilling:   Jens Sverre Knutsen 
 
På valg varamedlem: Kenneth Stubstad* 
Forslag på ny: Audun Rossevatn fra: Agder, Hedmark, Vest‐Agder, Rogaland 
Innstilling:   Audun Rossevatn 

 
3.  Visepresident i Norges Skytterstyre: 

 På valg:   Heidi Skaug   
Forslag på gjenvalg fra: Uttrøndelag, Ringerike, Nordmør, Troms, Salten, Akershus, Agder, 
Hedmark, Valdres, Gudbrandsdal, Oslo, Vesterålen, Nord‐Østerdal 
Innstilling:   Heidi Skaug 

 
4.    Medlemmer til Ungdomsutvalget (DFSU) med varamedlemmer:  

  Nord‐Norge: 
  På valg:  Ole Henry Finvåg*  
  Forslag på medlem: Ida Kristiansen fra: Rana, Troms, Salten, Vefsn, Vesterålen 
     Jan Fredriksen fra: Agder 
  Varamedlem:  Børre Pedersen fra: Vesterålen, Troms 
  Innstilling:  Ida Kristiansen 

   
  På valg varamedlem: Jan Fredriksen*  

Forslag på ny:  Børre Pedersen fra: Troms, Vesterålen 
Innstilling:  Børre Pedersen   
 

  Østlandet: 
  På valg medlem: Anne Ingeborg Sogn Øiom* 
  Forslag på gjenvalg: Ringerike 
  Forslag på ny:  Nina Granlund fra: Akershus 

På ny:  Helene Rønningen fra: Agder, Valdres, Gudbrandsdal, Opland, Oslo, Nord‐
Østerdal 

  Innstilling:  Nina Granlund 
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På valg varamedlem: Helene Rønningen 
Forslag ny:  Line Paulsen fra: Oslo (Hvis HR rykker opp) 
Innstilling:  Helene Rønningen 

Sørlandet: 
På valg medlem: Kjell Strand Hovland, er ikke valgbar da han er ansatt på  

Skytterkontoret fra 1. september. 
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Uttrøndelag, Agder, Vest‐Agder, Rogaland 
Forslag på nytt medlem: Marianne Borgen 
Innstilling:  Marianne Borgen   

På valg varamedlem:  Marianne Borgen 
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Agder, Vest‐Agder, Rogaland 
Forslag på ny vara: Kåre Storenes 
Innstilling:  Kåre Storenes 

5. Leder i DFSU:
På valg leder:   Kjell Strand Hovland, er ikke valgbar da han er ansatt på

Skytterkontoret fra 1. september.
Forslag på gjenvalg fra: Uttrøndelag, Nordmør, Troms, Agder, Oslo, Vest‐Agder, Rogaland
Innstilling:   Kari Sofie Brøndbo Fiskum

6. Nestleder i DFSU:
På valg nestleder: Kari Sofie Brøndbo Fiskum
Forslag på gjenvalg fra: Uttrøndelag, Nordmør, Namdal, Troms, Agder, Oslo, Rogaland
Innstilling:   Ørjan Eiken

7. Feltutvalget (DFSFU):
Nord Norge
Forslag på:  Jostein Rubbås‐Risvik fra: Troms, Vesterålen 
Forslag på:  Jørn Arve Vedhungnes fra: Uttrøndelag 
Varamedlem:  John Olav Solaas fra Vesterålen, Troms   
Innstilling:    Jostein Rubbås‐Risvik som medlem 

John Olav Solaas som varamedlem 

Midt Norge 
Forslag på:  Magne Råde fra: Inntrøndelag, Namdal 
Forslag på:  Ingar Waag:  Nordmør 
Varamedlem:  Audun Fiskum fra: Namdal 
Innstilling:    Magne Råde som medlem 

Ingar Waag som varamedlem

Vestlandet 
Forslag på:  Rolf Magne Hellevang fra: Hordaland, Nordfjord 
Varamedlem:  Olav Endre Monstad 
Innstilling:  Rolf Magne Hellevang som medlem 

Olav Endre Monstad som varamedlem 
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Sørlandet 
Forslag på:  Per Kristian Aas fra: Vest‐Agder, Agder, Rogaland 
Varamedlem:  Anders Metveit fra Vest‐Agder, Agder, Rogaland 
Innstilling:  Per Kristian Aas som medlem 

Anders Metveit som varamedlem 

Østlandet 
Forslag på:  Bjørn Trudvang fra: Ringerike, Uttrøndelag, Akershus 
Forslag på:  Jo Ivar Løvseth fra: Hedemark, Valdres, Gudbrandsdal, Opland.  

Nord‐Østerdal 
Forslag på:  Sverre Brovoll fra: Oslo 
Varamedlem:  Marianne Helseth fra: Akershus 
Varamedlem:  Stein Særnmo fra: Nord‐Østerdal   
Innstilling:   Marianne Helseth som medlem 

Jo Ivar Løvseth som varamedlem 

Leder av Feltutvalget:   
Innstilling:   Jostein Rubbås‐Risvik 

Nestleder av Feltutvalget:  
Innstilling:   Marianne Helseth 

8. Domsutvalget:
På valg medlem:  Arnfinn Tangstad
På valg medlem:  Erling Melvær
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Hordaland, Uttrøndelag, Agder
Innstilling:   Arnfinn Tangstad og Erling Melvær som medlemmer 

På valg leder av domsutvalget: Erling Melvær 
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Hordaland, Agder 
Innstilling:   Erling Melvær 

På valg nestleder: Arnfinn Tangstad 
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Agder, Uttrøndelag 
Innstilling:   Arnfinn Tangstad 

På valg varamedlem 1. Sidsel Lillekvelland 
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Agder, Oslo 
Innstilling:   Sidsel Lillekvelland 

På valg varamedlem 2: Svein Grønsund 
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Agder, Vest‐Agder 
Innstilling:   Svein Grønsund 

10. Appellutvalget:
På valg medlem: Tor Inge Mathisen
Forslag på gjenvalg fra: Troms, Agder
Innstilling:   Tor Inge Mathisen
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  På valg medlem: Einar Vorland* 
Forslag på ny medlem: Elisabeth Vaagsbø fra: Hordaland 
Forslag på:  Ivar Rinde fra: Agder 
Forslag på:  Bjørn Bylund fra: Agder 

  Innstilling:   Elisabeth Vaagsbø 
 
  På valg leder:   Einar Vorland* 

  Forslag på:  Tor Inge Mathisen fra: Agder 
  Innstilling:   Tor Inge Mathisen 

   
  På valg nestleder: Tor Inge Mathisen 

  Forslag på gjenvalg fra: Troms 
  Innstilling:   Janne Vigemyr Johnsen 

   
  På valg varamedlem 1: Bjørn Bylund 
  Forslag på gjenvalg fra: Uttrøndelag 
  Innstilling:   Bjørn Bylund 

 
  På valg varamedlem 2: Ivar Rinde 
  Forslag på gjenvalg fra:  
  Innstilling:   Ivar Rinde 
 
11.        Representant til HV sitt landsråd 
              På valg medlem: Heidi Skaug  
  Innstilling: Heidi Skaug alternativt Jens Sverre Knutsen etter landsrådets  
  bestemmelser om kjønnsfordeling. 
                 
              På valg varamedlem: Olav K. Vaaje 
  Innstilling: Jens Sverre Knutsen alternativt Heidi Skaug etter landsrådets 
  bestemmelser om kjønnsfordeling. 
 
12.  Valgkomiteen: 
  Midt‐Norge: 
  På valg medlem: Ola Krogstad 
  Forslag på gjenvalg fra: Uttrøndelag, Nordmør, Namdal, Troms, Agder 
  Innstilling:   Ola Krogstad 
   
  På valg vararepresentant: Per Gunnar Tønne* 
  Forslag på ny:  Kjetil Sunde fra: Namdal 
  Ny:  Turid Hammerbeck fra: Gauldal 
  Innstilling:   Turid Hammerbeck 
   
  Vestlandet: 
  På valg medlem: Bjørn Ove Aakre 
  Forslag til gjenvalg fra: Troms, Agder, Hordaland 
  Som medlem:  Christian Rekkedal fra: Nordfjord, Hardanger og Voss 

Innstilling:   Bjørn Ove Aakre 
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  På valg varamedlem: Christian Rekkedal 
  Forslag på gjenvalg fra: Troms, Agder 
  Som ny:  Bjørn Ove Aakre fra: Nordfjord 
  Som ny:  Arnt Orholm fra: Hardanger og Voss 

  Innstilling:   Christian Rekkedal 
 
  Sørlandet: 

 Dersom Audun Rossevatn blir valgt til varamedlem i Norges Skytterstyre går han ut av 
valgkomiteen, og det foreslås ny følgende kandidat: 

  Ny medlem:   Aril Strand, Rogaland 

 
 
13.  To representanter til å underskrive protokollen: 

  Tingrepresentant fra: Sunnfjord (iht. turnus) 
  Tingrepresentant fra: Sunnhordland (iht. turnus) 

 
 
 
 

 

 

 

«Det frivillige Skyttervesens formål er å fremme god våpenkultur og 
praktiske skyteferdigheter, samt sikre tilgang til en desentralisert 
skytebanestruktur, til nytte for Forsvaret og samfunnet for øvrig.» 
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Det frivillige Skyttervesen
Skytterkontoret,  

Postboks 606 Løren, 0507 Oslo

Telefon: 23 17 21 00 
e-post: firmapost@dfs.no 

www.dfs.no

Velkommen til Førde!
  

Bernt Brovold
President

Norges Skytterstyre
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